
Protokół Nr XXXIII/2013 
z XXXIII sesji VI kadencji Rady Miejskiej w Lidzbarku odbytej w dniu 25 listopada 

2013r.  w sali MGOK w Lidzbarku 
 
Obrady sesji rozpoczęto o godz. 1000, zakończono o godz.12 10 . Na stan radnych 14 w sesji 
uczestniczyło 14 radnych, zgodnie z załączoną listą obecności.  
Ponadto w sesji uczestniczyli: 
1. Burmistrz Lidzbarka  – p. Jan  Rogowski 
2. Skarbnik Miasta i Gminy – p. Gabriela Sadowska 
3. Zastępca  Burmistrza- p. Andrzej Wiśniewski 
4.         Sekretarz Miasta i Gminy – p. R. Przybylski 
5.         Przewodniczący Rady Powiatu – Władysław Kubiński 
6.         Radca prawny – p. Zbigniew Drzystek 
7. sołtysi i przewodniczący  rad osiedlowych 
8. Kierownicy jednostek organizacyjnych oraz Naczelnicy Wydzia łów UMiG 
9. Zaproszeni goście  
 
Ad.pkt.1 
Przewodniczący Obrad powitał wszystkich przybyłych na obrady XXXIII Sesji Rady 
Miejskiej w Lidzbarku.  
 
Ad.pkt.2 
Przewodniczący Obrad poinformował, że w obradach sesji udział bierze 14 radnych, czyli 
cały skład Rady. 
 
Ad.pkt.3 
 
Przewodniczacy Obrad przedstawił porządek obrad jak niżej:  
1.   Otwarcie  
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokółu z XXXII Sesji Rady Miejskiej w Lidzbarku z dnia 28 października  

2013r. 
5. Informacja z działalności międzysesyjnej Burmistrza.  
6. Informacja Burmistrza o realizacji uchwał podjętych przez Radę Miejską 
7. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podjętych między sesjami. 
8. Informacja Przewodniczącego Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki Finansowej z 

prac i działań Komisji, odbytych między sesjami,  
9. Informacja Przewodniczącego Komisji Gospodarczej, Bezpieczeństwa i Ochrony 

Środowiska z prac i działań Komisji, odbytych między sesjami,  
10. Informacja Przewodniczącego Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury i 

Turystyki z prac i działań Komisji, odbytych między sesjami,  
11. Informacja Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z prac i działań Komisji, odbytych 

między sesjami.  
12. Interpelacje i  odpowiedzi na interpelacje. 
13. Zapytania i wolne wnioski. 
14. Podjęcie uchwał w sprawach: 
a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lidzbark na lata 2013-2020, 
b) dokonania zmian w budżecie gminy na 2013r.,  
c) obniżenia średniej ceny skupu 1q żyta jako podstawy do obliczenia podatku rolnego w 
Gminie Lidzbark, 
d) zmiany Uchwały Nr XXXII/293/13 Rady Miejskiej w Lidzbarku z dnia 28 października 
2013r. w sprawie podatku od nieruchomości, 
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e) zmiany Uchwały Nr XXXII/294/13 Rady Miejskiej w Lidzbarku z dnia 28 października 
2013r. w sprawie podatku od środków  transportowych, 
f) ustalenia wysokości ekwiwalentu członkom ochotniczej straży pożarnej, 
g)uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Lidzbark z organizacjami 
pozarządowymi w 2014r., 
h) wyrażenia zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym przysługującego Gminie Lidzbark 
prawa użytkowania wieczystego gruntu stanowiącego własność Skarbu Państwa, położonego 
w Lidzbarku przy ulicy Przemysłowej, 
i) wyrażenia zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym nieruchomości zabudowanej, 
położonej w miejscowości Cibórz gmina Lidzbark 
15. Zakończenie obrad. 
Do przedstawionego porządku uwag nie wniesiono. Przewodniczący Obrad poinformował, że 
obrady sesji będą przebiegały według przedstawionego porządku obrad. 
        
Ad.pkt.4 
 
Przewodniczący Obrad poinformował, że protokół z sesji w dniu 28 października 2013r. był 
przesłany drogą elektroniczną do poszczególnych radnych, był też do wglądu w Wydziale 
Organizacyjnym UMiG, więc każdy z radnych miał możliwość zapoznania się z jego treścią. 
Zaproponował przyjęcie go bez odczytywania. 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie bez odczytywania przyjęto protokół z XXXII sesji Rady 
Miejskiej w Lidzbarku z dnia 28 października 2013r. 
 
Ad.pkt.5 
 
Informację z działalności międzysesyjnej przedstawił Burmistrz  p. J. Rogowski (informacja 
stanowi załącznik do protokółu). 
Uzupełniając swoją wypowiedź poinformował, że 13 listopada nastąpiło otwarcie ofert na 
drogę nr 544 z Lidzbarka do Działdowa. W tych kosztach zmieściły się 4 firmy. Odczytał 
wszystkie firmy, które brały udział w przetargu na modernizację drogi 544. W tej chwili trwa 
weryfikacja ofert i prawdopodobnie w połowie grudnia nastąpi podpisanie umowy. Najniższą 
ofertę złożyła firma Budimex z Warszawy. 
Radny M. Dzimira spytał, czy jest jakaś koncepcja, żeby zrobić coś z parkiem naprzeciwko 
szaletu miejskiego ponieważ mieszkańcy chodzą tam z psami. Spytał również, czy firma 
Budimex to ta sama co robiła kanalizację w mieście i czy rzeczywiście w Lidzbarku będzie 
zrobiona całość inwestycji, czy zostanie podzielona na części? 
Burmistrz wyjaśnił, że Park to działka prywatna i wszelkie zastrzeżenia należy kierować do 
właścicieli, chociaż gmina stara się utrzymać tam porządek. Wiadomo, że jest to miejsce 
szczególne na uboczu, natomiast chyba nie jest tam, aż tak źle jak radny mówi, ale też za 
dużo ingerować nie może. Jeśli chodzi o Budimex to firma  bardzo znana z Warszawy i to nie 
ta sama co budowała kanalizację. Natomiast póki co ta firma nie podpisała jeszcze umowy z 
Zarządem Dróg Wojewódzkich, bo jeszcze taka umowa nie została przedstawiona. Inwestycja 
jest w całości, a więc most i cała obwodnica. To wszystko o co chodziło, w tym przetargu 
jest. 
Radna E. Rzeszutko powiedziała, że już ten Park nie jest tak zły jak płot, który się 
przewraca.  
Burmistrz powiedział, że jest to własność prywatna.  
Radny G. Kozłowski nawiązując do pkt. 10 informacji podziękował Staroście i Burmistrzowi 
za przebudowę ul.3-go Maja wraz z ciągiem pieszo-jezdnym. Jest pięknie wykonana i na 
pewno stan bezpieczeństwa poprawi się. 
Burmistrz wyjaśnił, że droga była budowana wspólnie ze Starostwem 50/50 z tym, że 
faktycznie było po 25% bo skorzystali ze schetynówki. Około 1 mln. zł. pokrył Marszałek, 
pozostałe 500 tys.zł. Starostwo i Gmina. 
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 Radna G. Zakrzewska poprosiła o kilka słów na temat sali sportowej w Kiełpinach w 
związku z opóźnieniami, jakie miały miejsce? 
Burmistrz wyjaśnił, że wszystko idzie w dobrym kierunku. Trwają prace wykończeniowe, w 
grudniu zostaną zakończone. W tej chwili ogrzewana jest cała szkoła włącznie z salą 
gimnastyczną. Wykonawca jest wykonawcą dobrym. Wszelkiego rodzaju niedoróbki, które 
były po poprzednim wykonawcy, stara się naprawiać. 
 Radny A. Goszka  korzystając z tego, że na sali jest Przewodniczący Rady Powiatu 
zgłosił prośbę dotyczącą ulicy 3-go Maja o dobudowanie od strony ulicy Zieluńskiej 
dodatkowego przęsła. W tym momencie jak tak są te barierki zaporowe dla pieszych 
ustawione, jego zdaniem od strony ul. Zieluńskiej są za krótkie ponieważ odbywa się ruch i 
niestety młodzież i dzieci skracają sobie niesamowicie i przechodzą na Zieluńską. Efekt jest 
odwrotny i niebezpieczeństwo jest znacznie większe, bo tylko dorośli i starsi ludzie chodzą 
tak jak należy. Dobudowanie po jednym przęśle spowoduje, że dzieci będą chodziły do 
przejścia. Jego propozycja, to przestawić przęsło z ulicy 3-go Maja do ul. Zieluńskiej lub 
dostawić dodatkowe. Dzisiaj jak jechał do pracy widział, że dzieci idąc do szkoły nie 
przechodzą przejściem dla pieszych, tylko wychodzą na ulicę Zieluńską i idą na skróty. Jego 
zdaniem od strony ul. Zieluńskiej jest za krótkie osadzenie przęseł. 
Burmistrz stwierdził, że jeżeli chociaż 5 barierek dostawi się, to i tak jak ktoś będzie chciał 
przejść to i tak przejdzie. Też widział jak przechodzą i zgłosi to do Dyrektora PZD p. 
Grochockiego. Natomiast podejrzewa, że zostało to zrobione zgodnie z przepisami i trzeba 
będzie uczulić Straż Miejską i Policję. 
Radny M. Dzimira nawiązując do wypowiedzi radnego A. Goszka stwierdził, że nauczyciele 
też mogą to dzieciom przekazać w formie edukacji. Proponowałby postawienie tam strażnika 
miejskiego. Przy Szkole Podstawowej na ul. Działdowskiej te dzieci troszeczkę nabrały 
nawyku poprawnego przechodzenia, bo tam jest to pilnowane i chociaż przez jakiś czas, przez 
okres kiedy jest najbardziej ponuro mógłby stanąć na jakiś czas strażnik i pokazywać 
dzieciom jak się powinno przechodzić i być może da to jakiś efekt. Natomiast, czy  
postawimy jedną barierkę, czy dziesięć, to jak ktoś będzie chciał to i tak przejdzie na opak. 
 
Ad.pkt.6 
 
Zastępca Burmistrza odczytał informację z realizacji uchwał podjętych przez Radę Miejską 
(informacja stanowi załącznik do protokołu). Uwag nie wniesiono. 
 
Ad.pkt.7 
 
Przewodniczący Obrad poinformował, że w okresie międzysesyjnym podejmował 
następujące działania: 
- 31 października, 7 i 14 listopada pełnił dyżur w Urzędzie Miasta i Gminy, 
- 8 listopada był zaproszony na koncert charytatywny zorganizowany przez Stowarzyszenie 
„Szansa” ze Słupa, w Kościele Św. Wojciecha, 
- 9 listopada uczestniczył w uroczystości nadania Sztandaru Hufcowi ZHP w Lidzbarku. W 
imieniu całej Rady Miejskiej składał życzenia, gratulacje związane z tą uroczystością, 
wręczając dyplom gratulacyjny. 
- 21 listopada zorganizował wspólne posiedzenie Komisji Rady Miejskiej. 
Podziękował również za inne zaproszenia, za nieobecność przeprasza. 
 
Ad.pkt.8 
  
Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki Finansowej Rady Miejskiej 
w Lidzbarku radny G. Kozłowski poinformował, że w okresie międzysesyjnym Komisja 
odbyła 1 wspólne posiedzenie wraz z innymi Komisjami w dniu 21 listopada, na którym 
zaopiniowano projekty uchwał na dzisiejszą sesję. 

 



 4 

 
 
 Ad.pkt.9 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarczej, Bezpieczeństwa i Ochrony Środowiska radny R. 
Kordalski poinformował, że Komisja spotkała się 2 razy. W dniu 19 listopada dokonano 
analizy projektu budżetu oraz wypracowano opinię. Na wspólnym posiedzeniu komisji w 
dniu 21 listopada omawiane były projekty uchwał na dzisiejszą sesję. 
Uczestniczył również w koncercie charytatywnym w Kościele Św. Wojciecha. 
 
Ad.pkt.10 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury i Turystyki 
radny T. Modzelewski poinformował, że członkowie Komisji w okresie międzysesyjnym 
spotkali się dwa razy. W dniu 18 listopada 2013r. Pani Kierownik Poradni Psychologiczo-
Pedagogicznej przedstawiła ofertę działań dla uczniów, rodziców i nauczycieli. Dokonano 
również analizy projektu budżetu na 2014r. oraz wypracowano opinię w powyższej sprawie. 
Na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 21 listopada zaopiniowano projekty uchwał na 
dzisiejszą sesję. 
 
Ad.pkt.11 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny H. Ogrodowski poinformował, że w okresie 
międzysesyjnym na posiedzeniu w dniu 19 listopada 2013r. członkowie Komisji Rewizyjnej 
postanowili bliżej się przyjrzeć jak jest realizowana budowa wodociągu w miejscowości 
Ostrowy- Nosek. Na posiedzenie zaproszony został Zastępca Burmistrza p. A. Wiśniewski, 
Prezes PGK p. H. Lewandowski, ale w zastępstwie był p. Kozak, bo p. Prezes miał szybciej 
zaplanowany wyjazd. Po zapoznaniu się z dokumentacją na miejscu, którą przedstawił 
projektant, pojechali na budowę, gdzie na miejscu wszelkie wątpliwości odnośnie pięciu 
posesji wymienili. Na pytanie, czy będą zasilane w tym planie, Pan Kozak rzeczowo wyjaśnił 
w jaki sposób ten problem zostanie rozwiązany. W grę wchodziło pięć zabudowań, które w 
projekcie nie zostały ujęte i to budziło największe wątpliwości, bo z jakiej racji te posesje 
miałyby być nie zasilane wodą. Szczególnie jest jedna posesja największego gospodarza z 
tego rejonu, p. Angryka, który jest hodowcą koni i bydła, ma prawie 70ha ziemi i tej wody 
trochę potrzeba. Ma nadzieję, że wszystko się dobrze skończy. Członkowie Komisji mieli też 
wątpliwości co do przebiegu wodociągu, bo akurat tak się stało, że wodociąg w pewnej części 
przebiegał przez jedyną drogę, która tam biegnie i jest utwardzona brukiem. Dobrze, że tego 
dnia były robione wykopy i układany wodociąg, bo wszelkie wątpliwości zostały rozwiane 
pozytywnie, bo pięknie to zrobili pracownicy PGK, nie niszcząc tego bruku. Ma nadzieję, że 
ten wodociąg zostanie szybko ukończony, w tym roku jeszcze dokonany odbiór i mieszkańcy 
będą mieli wodę. 
Radny M. Dzimira zwrócił się do Przewodniczącego Obrad ze sprostowaniem jego 
sprawozdania. Przewodniczący uczestniczył nie tylko w nadaniu Sztandaru Hufcowi, ale 
również tam dzieci ze Szkoły Podstawowej odegrały piękny apel z okazji Dnia Odzyskania 
Niepodległości przez Polskę. 
Przewodniczący Obrad  podziękował za uwagę stwierdzając, że były to połączone święta. 
Następnie  poinformował, że radni R. Kordalski i P. Mostowicz zwalniali się z racji innych 
obowiązków, jak sądzi jadą na posiedzenie Izb Rolniczych  
 
 
Ad.pkt.12 
 
Radna E. Rzeszutko powiedziała, iż doczytała w internecie, że rok następny będzie 
sprzyjający seniorom. Jest propozycja polityki senioralnej na lata 2014-2020 opracowana 
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przez województwo warmińsko-mazurskie i będą pieniądze na małe projekty, jak zajęcia dla 
seniorów, typowe integracyjne. Zaleca się domom kultury organizowanie tego typu rzeczy i 
na te sprawy będą pieniądze, jak również dla niej bardziej istotną rzeczą i dla Lidzbarka 
byłaby propozycja wypożyczalni sprzętu rehabilitacyjnego i wspomagające go pielęgniarki 
przy podnoszeniu chorych i nie wie kto taki obowiązek powinien na siebie wziąć, ale trzeba 
by to załatwić. Natomiast cały czas chodzi jej po głowie taka rzecz, jak będzie wyglądał 
Lidzbark za kilka lat? Starzy zostali i w tej chwili jest tak, że pielęgniarki przychodzą do 
starego samotnego człowieka na dwie godziny, a resztę czasu człowiek jest skazany na siebie, 
jeśli nie ma rodziny. Podejrzewa, że w tym programie są również pieniądze na domy starców. 
Wyobraża sobie w Lidzbarku taki dom, w którym byłyby jakieś małe mieszkanka na dole, 
pielęgniarka, stołówka, świetlica, itd. Nie wie czy gmina ma takie prawa, żeby coś takiego 
pobudować, ale Gmina odsprzedała kawałek działki człowiekowi, który pobudował piękne 
bloki i może z nim porozmawiać, znaleźć taki projekt unijny na budowę domu dla ludzi 
starych, czy nie można by pomyśleć o tym, żeby coś takiego w Lidzbarku powstało. Opieka 
24 godziny na dobę, nie w poszczególnych domach, nie w warunkach czasami urągających 
wszelkim normom. To byłaby naprawdę piękna rzecz. 
Burmistrz wyjaśnił, że jeśli chodzi o domy pomocy społecznej, będą środki na lata 2014-
2020 z tym, że te środki są głównie dla inwestorów prywatnych. Czytał niedawno, że bardzo 
mocno przymierza się do wejścia na rynek Polski firma kanadyjska i zamierza budować w 
przyszłym, czy 2015 roku w okolicach Warszawy i taki pierwszy dom ma powstać. 
Taki program jest to również jakaś szansa dla Lidzbarka, bo mamy piękne tereny, a ludzi 
starych przybywa, a młodych ubywa z różnych względów i dzieci nie rodzą się. Na lata 2014-
2020 należałoby taką ofertę złożyć, bo jest to opieka nie tylko nad ludźmi starymi z 
Lidzbarka, ale też i z okolic, jak również  są to też jakieś dodatkowe miejsca pracy. 
Radny T. Modzelewski uzupełniając wypowiedź Burmistrza powiedział, że zgodnie z 
wymogami ustawowymi istnieje możliwość zorganizowania domu pomocy społecznej. W tej 
chwili nie ma domów starców, tylko są domy spokojnej starości. Niewiele to się różni, ale 
wymogi są inne. Może taki dom zorganizować samorząd powiatowy, gminny, jak również 
osoby fizyczne prowadzące działalność gospodarczą. Przykładem takiego np. domu dziecka 
jest dom „Mario” i „Olek”, które powstały na terenie gminy Lidzbark. Natomiast jeżeli chodzi 
o perspektywę dotyczącą działań na niwie społecznej 2014-2020, to jeszcze nie ma 
szczegółowego podziału środków. Był na konferencji wojewódzkiej dotyczącej polityki 
senioralnej i w tej chwili jest opracowywana dopiero strategia opieki nad seniorami. 
Natomiast, co do szczegółów, to jeszcze jest daleko. W chwili obecnej trwa dyskusja, co z 
niej wyniknie nie jest jeszcze przesądzone. Jeżeli chodzi o wymogi dotyczące pomocy 
społecznej, one są jednoznaczne. Musi przypadać określony metraż na jednego mieszkańca, 
musi być odpowiednie wyposażenie, odpowiednia obsługa. Na terenie powiatu jest jeden dom 
pomocy społecznej dla osób przewlekle psychicznie chorych w Uzdowie. W tym domu 
przebywa 97 osób, natomiast jeżeli chodzi o ludzi starszych takiego domu na terenie powiatu 
nie ma. Koszt utrzymania mieszkańca domu pomocy społecznej w Działdowie wynosi 2880zł 
na miesiąc. Jeśli chodzi o zatrudnienie jest ok. 60% osób zatrudnionych w stosunku do ilości 
mieszkańców, czyli kadra wynosi 57-60 osób. Jest to dom, w którym 1 osoba obsługi 
przypada na 1.5 mieszkańca. 
Przewodniczący Obrad stwierdził, że nie chciałby rozszerzać tej dyskusji, są inne miejsca na 
komisjach, gdzie radny T. Modzelewski służy swą szeroką wiedzą. 
Radna E. Rzeszutko stwierdziła, że w Lidzbarku istniał dom starców na Górce, były 
małżeństwa, była stołówka, było to świetnie zorganizowane przed wojną. Myśli, że dzisiaj też 
na to stać. 
 Radny H. Ogrodowski spytał, czy wczorajsze wyłączenie prądu po godzinie 21-ej, a 
trwało to dwie godziny, było wynikiem awarii? Wie, że nie była to awaria, a celowe 
planowane wyłączenie. Mieszkańcy nie życzą sobie takich praktyk. Jest niedopuszczalne żeby 
w dwudziestym pierwszym wieku, w państwie należącym do UE stosowano takie praktyki. 
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Prosi o wystosowanie do energetyki pisma w dość ostrym tonie, bo co mieszkańców czeka jak 
będzie ostra zima? 
Zastępca Burmistrza wyjaśnił, że dzwonił na numer 991 i włączyła się automatyczna 
sekretarka, która informowała, że jest to awaryjne wyłączenie prądu. Był podany czas kiedy 
ten prąd będzie przywrócony i dużo wcześniej prąd był włączony niż był komunikat. 
Komendant Straży Miejskiej p. W. Sadowski dodał, że awaria była na terenie Jelenia. 
 Radny D. Nowiński zgłosił interpelację dotyczącą uzupełnienia ubytków  w jezdni ul. 
Przemysłowej przy Zespole Szkół i ul. Dziadowskiej przed mostem od strony miasta. 
Interpelował też dużo wcześniej o naprawę studzienki telekomunikacyjnej Pl. Gen.J.Hallera-
Podgórna przy kwiaciarni. Jest tam niepokojące wieko, jakby miało się zapaść i nic nie 
zostało naprawione, ani nie otrzymał odpowiedzi na interpelację. 
W związku z ostatnimi dyskusjami na temat oświetlenia w Parku przy ul. Dworcowej, czy 
może Burmistrzowie podjęli jakąś decyzję, czy rekonesans i czy tą jedną lampę będzie można 
uruchomić i oświetlić park, czy nie? 
Burmistrz wyjaśnił, że dokonywany jest przegląd studzienek i PGK w najbliższym czasie 
przystąpi do ich naprawy, bo to nie jest tylko studzienka na ul. Podgórnej. Jeżeli pogoda 
pozwoli, te prace zostaną podjęte. 
Jeśli chodzi o lampę, jutro będą przedstawiciele energetyki, to sprawę poruszy. 
Radna E. Rzeszutko przypomniała o interpelacji, którą kiedyś składała, na temat słupa na ul. 
Zamkowej, bo jest bardzo niebezpieczny (druty na wierzchu). Odpowiedziano, że do końca 
roku będzie to zmienione, natomiast przyjechał pracownik podłączył odgromnik do ziemi i na 
tym się skończyło. W związku z tym jak jutro będą z energetyki, to prosi o poruszenie tej 
sprawy. 
 Radny M. Dzimira powiedział, że przy moście na ul. Działdowskiej blisko wejścia 
do sklepu p. Szatkowskiego  jest studzienka, która jest bardzo dziurawa. Obawia się, że jak 
będzie szło jakieś małe dziecko, czy nawet uczeń szkoły podstawowej, może do niej wpaść. 
Prosi o pochylenie się nad tą sprawą  
 Druga sprawa dotyczy konieczności patroli pieszych Policji w mieście. Jest okres 
jesienny, bardzo szybko robi się ciemno, zauważył, że pojawiają się grupy pewnych 
zakapturzonych osobników. Doszły go nawet wieści o ostatnim wydarzeniu na Nowym 
Rynku, że podobno doszło tam do jakiegoś zaatakowania. Uważa, że takie patrole piesze 
policji, o których praktycznie przez całą obecność w Radzie Miejskiej interpeluje, 
wzmocniłyby bezpieczeństwo mieszkańców i należałoby wystosować takie pismo do 
odpowiednich służb, aby te patrole piesze rzeczywiście w miarę swoich możliwości 
patrolowały nasze miasto. 
 W imieniu mieszkańców ul. Jeleńskiej poruszył sprawę znaku „40”. Na wspólnym 
posiedzeniu komisji Burmistrz powiedział, że ten znak został zdjęty, natomiast na innych 
ulicach widział, że te znaki są. Chciałby usłyszeć kilka zdań na ten temat. 
Burmistrz odpowiedział, że była interpelacja radnego Modzelewskiego, żeby ten znak zdjąć i 
został zdjęty. 
Radny T. Modzelewski przypomniał, że dyskutowali o bezpieczeństwie na terenie gminy. 
Nie mówił tylko i wyłącznie o tym znaku, ale mówił o wszystkich znakach w 
miejscowościach, gdzie jest ograniczenie do 40km/h. Mówił, że te znaki należy zdjąć zgodnie 
z obowiązującym kodeksem drogowym, w którym obowiązuje 50km/h w miejscowościach.  
W tym kontekście te znaki tylko nabijają pieniądze Policji, a niczemu i nikomu nie służą. 
Koszt utrzymania tych znaków, czy ich naprawy jest większy niż zyski jakie osiągają poprzez 
zmniejszenie prędkości w danych miejscowościach, a tak naprawdę ludzie jeżdżą 50-60 km 
nie zważając na znaki. Nie dotyczyło to tylko znaków na Jeleńskiej. Uważa, że te znaki są 
niepotrzebne, należy je zlikwidować ze względu na ograniczenie kosztów. 
Burmistrz odpowiadając na temat patroli pieszych stwierdził, że istnieją dwie szkoły. Jedna 
mówi, że lepiej jak jeżdżą samochodem bo są bardziej mobilne te służby, inna szkoła mówi, 
że piesze są bardziej mobilne. Osobiście uważa, że jeżeli jest taki patrol samochodowy, to jest 
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bardziej mobilny niż pieszy. Zwróci się do p. Komendanta Policji, żeby w tej sprawie się 
wypowiedział. 
 Radny D. Nowiński zgłosił interpelację w sprawie wyciętego drzewa na przystanku 
PKS. Spytał, czy jest jakiś pomysł, żeby w to miejsce coś zabudować, czy jakąś małą 
wysepkę, czy jakiś słup, bo w tym samym dniu po ścięciu drzewa kierowcy jeździli jak 
chcieli przez przystanek autobusowy. To drzewo zawsze jakoś ukierunkowywało tor jazdy. 
Czy Pan Burmistrz coś planuje? Zwracają się do Zastępcy Burmistrza spytał na jakim etapie 
jest wykonanie dokumentacji w sprawie przejścia na ul Targowej, bo dostał informację, że 
jest to skierowane do Starostwa. 
Burmistrz odpowiadając w sprawie ściętego drzewa na przystanku stwioerdził, że jest teraz 
na etapie zamawiania gazonów więc rozważy, czy może jeden  też tam postawić.  
Zastępca Burmistrza powiedział, że jeżeli chodzi o przejście na ul Targowej koło 
„Stokrotki” sprawa została skierowana do Powiatu. Niemniej jednak jeszcze komisja nie 
przyjechała, a będzie wizja lokalna na miejscu i będzie podjęta oficjalna decyzja jak to 
przejście ma być zorganizowane. 
 Przewodniczący Obrad odczytał odpowiedzi na interpelacje radnych, składane na 
poprzednich sesjach Rady Miejskiej. 
 
Ad.pkt.13 
 
Przewodniczący Obrad poinformował, że w punkcie tym mogą zabierać głos wszyscy 
obecni  na sali obrad. 
Radna E. Rzeszutko  spytała komu zależy na tym, żeby mieszkańcy nie wiedzieli, co można 
wywieźć na wysypisko w Ciechanówku? Prosi już od miesiąca czasu o to, żeby na tablicy 
ogłoszeń wywiesić co można  wywieźć. Komu to przeszkadza? 
Zastępca Burmistrza wyjaśnił, że można wywozić wszystko co się ładuje do tych 
pojemników, które odbiera „Działdowszczyzna” i jest w nadmiarze, bo małe ilości gruzu 
można ładować do pojemnika na odpady zmieszane. Z remontu większego można wszystko 
wywieźć na Ciechanówko. 
Radna E. Rzeszutko stwierdziła, że ona to wie, ale ludzie nie wiedzą o tym. 
Zastępca Burmistrza stwierdził, że wystarczy wejść w internet na stronę 
„Działdowszcyzny”. 
Radna E. Rzeszutko stwierdziła, że ludzie starzy nie wejdą w internet a najlepszym 
wyjściem będzie ogłoszenie wiszące, co można wywieźć. Co za problem? 
Burmistrz stwierdził, że radna wierzy w słowo pisane, czy wszyscy ludzie z Lidzbarka 
przyjdą i będą czytać jak zostanie to powieszone w gablotce? Jak ktoś nie wie, to albo 
zadzwoni, albo przyjdzie i zapyta i nie ma problemu. 
Radna E. Rzeszutko stwierdziła, iż dalej nie rozumie w czy jest problem? 
Burmistrz stwierdził, iż radna myśli, że ktoś komuś robi na złość, to nie w tym rzecz. Jeżeli 
ktoś nie wie, to pyta i osobiście nie widział, żeby ktoś do lasu wywoził gruz. 
Radna E. Rzeszutko powiedziaa, że np. opony można wywieźć na Ciechanówko, a nie wie 
czy ktoś o tym wie. 
Burmistrz stwierdził, że jak nie wie to zapyta, po to jest Urząd, PGK, po to są telefony, żeby 
albo zadzwonić, albo przyjść i zapytać, a kto będzie wiedział, że akurat w Urzędzie jest taka 
notatka. 
Radna E. Rzeszutko stwierdziła, że na ul. Działdowskiej jest tablica, ludzie czytają. 
Burmistrz stwierdził, że informacja może być, bo nikomu nie zależy, żeby tego nie było i 
żeby coś ukrywać. Jeżeli ma być ta informacja to będzie, ale nie jest to tak, że ludzie są 
zdezorientowani i wywożą do lasu. 
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Radna E. Rzeszutko powiedziała, żeby Burmistrz  nie generalizował. 
Przewodniczący Obrad kończąc dyskusję poprosił, aby dalszą dyskusję prowadzili w 
gabinecie p. Burmistrza. 
Burmistrz powiedział, że na ten temat była informacja w gazecie, ale dla świętego spokoju 
taka informacja będzie na tablicy ogloszeń. 
  

Przewodniczący Rady Powiatu p. W. Kubiński powiedział, że swego czasu już o 
tym mówił, ale wyjeżdżając z Działdowa zaszedł do Starosty żeby go zapytać, czy ma coś do 
przekazania. Po tym pytaniu Starosta przekazał mu pismo, które chciał przedstawić na 
dzisiejszej sesji. Kiedyś będąc na sesji w Lidzbarku wspominał, że Starostwo stara się o to, 
aby poza funduszami europejskimi dokonać remontu drogi 544 na odcinku Działdowo-Iłowo. 
Zwrócili się do Urzędu Marszałkowskiego, żeby uwzględnili tą prośbę i między innym 
poprzez p. Nowakowską, żeby pilotowała tę sprawę. Pan Marszałek skierował do niej pismo, 
z którym chciałby zapoznać. Na pewno p. Starosta zwróci się do p. Burmistrza. 
Chciałby, aby radni się pochylili nad tym problemem  przy omawianiu budżetu na 2014r. 
Burmistrz powiedział, że  na pewno p. Staroście odpowie natomiast chciałby powiedzieć, że 
Gmina przy modernizacji drogi 544 poniosła bardzo duże koszty dokumentacji i gruntów. Jest 
to ok. 800 tys.zł i w tym przedsięwzięciu ani jeden samorząd z powiatu działdowskiego nie 
pomógł. 
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Radny T. Kosman poprosił Burmistrza, aby sprecyzował datę oddania do użytku sali 
gimnastycznej w Kiełpinach. 
Burmistrz wyjaśnił, że musi być oddana do końca roku. Z tego co wie jest to połowa grudnia. 
 Radny D. Nowiński złożył wniosek do przemyślenia. Jako radnemu młodego 
pokolenia marzy się, aby w mieście i gminie zaczęły odbywać się uroczystości typu 
docenienia, nagrodzenia uczniów uzdolnionych. Czyta prasę i w miastach ościennych czasami 
odbywają się takie spotkania uroczyste na sesji, gdzie ta młodzież uzdolniona jest nagradzana 
przez Burmistrza w różny sposób, czy to finansowo, czy w postaci nagrody rzeczowej. 
Chciałby złożyć oficjalny wniosek, żeby Burmistrz przemyślał jako osoba, która już tyle lat 
pełni tę funkcję, żeby może przewidzieć taką formę na podstawie wspólnie opracowanego 
Regulaminu przy pomocy szkoły, dyrekcji i wprowadzić coś takiego bo młodzież mamy 
uzdolnioną i też zostałoby to przez nich docenione, że są doceniani przez radnych i 
Burmistrza. 
Burmistrz wyjaśnił, że nie jest to nowy wniosek bo w poprzedniej kadencji takie 
wyróżnienia uczniom były praktykowane. W tej chwili nie było takie zgłoszenia, takiej 
potrzeby. Nie zetknął się obecnie z tym, że tacy uzdolnieni uczniowie są na terenie gminy. 
Jeżeli będzie taki wniosek to jest gotowy na takie wyróżnienie. Było to już praktykowane w 
poprzedniej kadencji. 
 Radny M. Dzimira spytał, czy miasto coś organizuje dla dzieci na Mikołaja i w ogóle 
dla mieszkańców? 
Burmistrz wyjaśnił, że są planowane Mikołajki dla dzieci na Pl. Hallera, Dom Kultury już 
przygotowuje tę imprezę. Dla dorosłych tak jak w ubiegłym roku na hali sportowej będzie 
wspólne śpiewanie kolęd. Są na etapie zwracania się do zakładów pracy, które zechcą wziąć 
udział w imprezie. Po nowym Roku bal karnawałowy dla dzieci. Sylwester tak jak każdy rok, 
powitanie Nowego Roku na ul. Nowy Rynek. 
 
Przewodniczący Obrad zarządził 10 minutową przerwę 
 
Ad.pkt.14a 
 
Skarbnik Miasta i Gminy p. G. Sadowska omówiła zmiany w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej. Uwag nie wniesiono. Przewodniczący Obrad odczytał projekt uchwały w 
sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lidzbark na lata 2013-2020. W 
głosowaniu jawnym jednogłośnie ( nieobecni na obradach radni: R. Kordalski, P. Mostowicz) 
Rada Miejska podjęła 
 

Uchwałę Nr XXXIII/296/13 

sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lidzbark na lata 2013-2020 

 

Ad.pkt.14b 

Skarbnik Miasta i Gminy p. G. Sadowska omówiła zmiany do budżetu gminy na 2013r. 
Uwag nie wniesiono. Przewodniczący Obrad odczytał projekt uchwały w sprawie dokonania 
zmian w budżecie Gminy Lidzbark na 2013r. W głosowaniu jawnym jednogłośnie ( nieobecni 
na obradach radni: R. Kordalski, P. Mostowicz) Rada Miejska podjęła 
 

Uchwałę Nr XXXIII/297/13 

w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy Lidzbark na 2013r. 
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Ad.pkt.14c 

Przewodniczący Obrad odczytał projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu 
1q żyta jako podstawy do obliczenia podatku rolnego w Gminie Lidzbark. Uwag nie 
wniesiono. W głosowaniu jawnym jednogłośnie ( nieobecni na obradach radni: R. Kordalski, 
P. Mostowicz) Rada Miejska podjęła 
 

Uchwałę Nr XXXIII/298/13 

w sprawie obniżenia średniej ceny skupu 1q żyta jako podstawy do obliczenia 

 podatku rolnego w Gminie Lidzbark 

Ad.pkt.14d 

Przewodniczący Obrad odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 
XXXII/293/13 Rady Miejskiej w Lidzbarku z dnia 28 października 2013r. w sprawie podatku 
od nieruchomości. Uwag nie wniesiono. W głosowaniu jawnym jednogłośnie ( nieobecni na 
obradach radni: R. Kordalski, P. Mostowicz) Rada Miejska podjęła 
 

Uchwałę Nr XXXIII/299/13 

w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXII/293/13 Rady Miejskiej w Lidzbarku z dnia 28 

października 2013r. w sprawie podatku od nieruchomości 

 

Ad.pkt.14e 

Przewodniczący Obrad odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 
XXXII/294/13 Rady Miejskiej w Lidzbarku z dnia 28 października 2013r. w sprawie podatku 
od środków  transportowych. Uwag nie wniesiono. W głosowaniu jawnym jednogłośnie 
(nieobecni na obradach radni: R. Kordalski, P. Mostowicz) Rada Miejska podjęła 
 

Uchwałę Nr XXXIII/300/13 
 

w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXII/294/13 Rady Miejskiej w Lidzbarku 

 z dnia 28 października 2013r. w sprawie podatku od środków  transportowych  

 

Ad.pkt.14f 

Przewodniczący Obrad odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości 
ekwiwalentu członkom ochotniczej straży  pożarnej.  Uwag nie wniesiono. W głosowaniu 
jawnym jednogłośnie (nieobecni na obradach radni: R. Kordalski, P. Mostowicz) Rada 
Miejska podjęła 
 

Uchwałę Nr XXXIII/301/13 

w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu członkom ochotniczej straży  pożarnej 

 

Ad.pkt.14g 

Przewodniczący Obrad odczytał projekt uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu 
współpracy Gminy Lidzbark z organizacjami pozarządowymi w 2014r. Uwag nie wniesiono. 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie (nieobecni na obradach radni: R. Kordalski, P. 
Mostowicz) Rada Miejska podjęła 
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Uchwałę Nr XXXIII/302/13 

w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Lidzbark 

 z organizacjami pozarządowymi w 2014r 

Ad.pkt.14h 

Przewodniczący Obrad odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w 
trybie bezprzetargowym przysługującego Gminie Lidzbark prawa użytkowania wieczystego 
gruntu stanowiącego własność Skarbu Państwa, położonego w Lidzbarku przy ulicy 
Przemysłowej. Uwag nie wniesiono. W głosowaniu jawnym jednogłośnie (nieobecni na 
obradach radni: R. Kordalski, P. Mostowicz) Rada Miejska podjęła 
 

Uchwałę Nr XXXIII/303/13 

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym przysługującego 

Gminie Lidzbark prawa użytkowania wieczystego gruntu stanowiącego własność 

Skarbu Państwa, położonego w Lidzbarku przy ulicy Przemysłowej 

Ad.pkt.14i 

Przewodniczący Obrad odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w 
trybie bezprzetargowym nieruchomości zabudowanej, położonej w miejscowości Cibórz 
gmina Lidzbark. Uwag nie wniesiono. W głosowaniu jawnym jednogłośnie (nieobecni na 
obradach radni: R. Kordalski, P. Mostowicz, M. Trzciński) Rada Miejska podjęła 
 

Uchwałę Nr XXXIII/304/13 

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym nieruchomości 

zabudowanej, położonej w miejscowości Cibórz gmina Lidzbark 

Ad.pkt.15 

Przewodniczący Obrad spytał, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos? 

Radny M. Dzimira powiedział, że został upoważniony do tego, żeby w imieniu Pani 
Dyrektor, Rady pedagogicznej i uczniów jeszcze raz zaprosić serdecznie Burmistrzów i 
wszystkich radnych na imprezę, która odbędzie się w szkole Podstawowej w dniu 28 
listopada o godzinie 11-tej. 
Radny D. Nowiński dodał, że zaproszenie również w imieniu Rady Rodziców.  
Następnie powiedział, że jest wszczęte postępowanie w sprawie ulicy Tartacznej o przejęcie 
przez  Starostwo drogi w ulicy Tartacznej jako powiatowej. Spytał Burmistrza o co chodzi w 
tym postępowaniu? 
Burmistrz wyjaśnił, że sprawa toczy się już od wielu lat, chodzi tam o pas drogowy, a 
właściwie o chodnik. Sprawa jest w sądzie. 
Następnie z uwagi na wyczerpanie porządku obrad Przewodniczący Obrad zamknął XXXIII 
Sesję Rady Miejskiej w Lidzbarku. 
 
Protokółowała: 
J. Lewandowska 
        Przewodniczący Obrad 
             

   Tomasz Dudaniec  
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